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Voorzitter, als eerste willen wij onze dank uitspreken aan iedereen die heeft meegewerkt aan de 

totstandkoming van deze kadernota.  

Voorzitter, u bent nog niet zo lang burgemeester van Laarbeek, maar toch weet u het al: 

Laarbeek is een fantastische gemeente. Het is de gemeente met het leukste festival, het 

lekkerste bier en met de groenste omgeving van Europa, waarschijnlijk. En dat is slechts een 

kleine greep uit al het moois dat Laarbeek te bieden heeft.  

Toch zijn wij, PNL, ook wel eens kritisch. En dat moet ook, we moeten elkaar scherp houden, 

want daar wordt Laarbeek uiteindelijk beter van. Gelukkig zijn we op heel veel verschillende 

terreinen het wel met elkaar eens. En dat is niet zo gek: uiteindelijk willen we allemaal het beste 

voor Laarbeek.  

Misschien zijn we het niet eens geworden over de grote van de duurzaamheidspot, en wellicht 

zien wij het idee van een duurzaamheidslening meer zitten dan andere partijen. Maar we zijn 

het er allemaal over eens dat Laarbeek zijn steentje bij moet dragen aan een betere wereld.  Wij 

staan dan ook volledig achter het idee van een revolverend fonds. Een potje met geld waarmee 

men kan investeren, maar dat op termijn weer wordt aangevuld met de besparing die het heeft 

opgeleverd. En misschien zelfs nog een beetje extra. Duurzaamheid heeft geen subsidie nodig. 

Duurzaamheid is subsidie.  

Gelukkig was juni in Laarbeek enkel een watermaand, en zijn de grote ijsballen ons bespaard 

gebleven. Toch mocht de vele regen de pret niet drukken, want Juni Watermaand was een groot 

succes met heel veel gezellige evenementen. Het programma stond zo bol van activiteiten dat in 

Beek op één dag zelfs 3 evenementen tegelijkertijd plaatsvonden in een straal van 300 meter.  

Wij willen dan ook middels een motie vragen, wegens het grote succes van de Watermaand, om 

de mogelijkheid te onderzoeken om Juni Watermaand op te rekken: Bijvoorbeeld dat 2 weken 

voor juni en 2 weken na juni ook binnen de Watermaand vallen. Of misschien kan er gedacht 

worden aan een waterseizoen? Zo kunnen meer evenementen profiteren van een 

watermaandsubsidie en van een geschikte datum. En zo kunnen ook meer mensen de 

verschillende evenementen bezoeken. De concrete invulling laten we graag over aan het 

college, maar het zou volgens ons goed zijn om dit in samenspraak te doen met de 

organisatoren.  

 

PNL wil zich graag inzetten om inwoners op een creatieve, innovatieve manier te betrekken bij 

zowel de uitvoering van beleid als bij de besluitvorming. Wat ons betreft structureel. Dit is niet 



alleen democratisch, maar vaak heeft de inwoner ook de lokale praktische kennis wat een 

project of beleid tot een succes kan maken. Hoewel het een moeilijke opgave is, zou het enorm 

gaaf zijn om ook jongeren hierbij te betrekken. Want die jeugd, die hebben we echt nodig. Want 

zonder jongeren wordt het maar een saaie boel in Laarbeek, en in een saaie gemeente daar 

komen geen jongeren wonen. We zijn hier al over in gesprek, en hopelijk zetten we het gesprek 

hierover door. 

Jongeren willen wonen in een gemeente waar wat te beleven is, maar ook in gemeente waar 

betaalbare woningen of bouwgrond is. Voor de diversiteit en levendigheid in een dorp is het 

belangrijk dat elke kern daarom over betaalbare woningen beschikt. De leefbaarheid in een 

dorp staat of valt met het behoud van de jeugd. Wij dienen daarom een motie in om in Aarle-

Rixtel meer betaalbare woningen te bouwen vooral voor jongeren, omdat wij de overtuiging 

hebben dat ook daar grote woningbehoefte is voor deze doelgroep. 

Ook vinden wij het belangrijk dat inwoners een redelijke grondprijs betalen. Het afgelopen jaar 

is de grondprijs te veel verhoogd. Ook de accountant noemt de stijging van de grondprijs hoog 

in vergelijking met andere gemeenten. Wij dienen daarom een motie in om de ruimte die is 

ontstaan op basis van nieuwe regelgeving volgens de BBV, in te zetten voor een lagere 

grondprijs voor bouwkavels. 

Een goed klimaat voor ondernemers is goed voor de economie van Laarbeek. Ook daarover zijn 

wij het allemaal eens. Misschien verschillen we van mening over de kosten die zijn gemaakt ter 

promotie en grondverkoop van Bemmer IV, wij zijn geen voorstander van het inhuren van 

iemand die meer per uur kost dan de minister-president. Maar toch vinden we het allemaal fijn 

om te horen dat er na een lange periode weer grond verkocht is op Bemmer IV, en dat er daar 

weer meer bedrijven zich vestigen.  

Ook staan wij positief tegenover het ondernemersfonds. Er zijn voor ons echter twee 

voorwaarden die in onze ogen essentieel zijn om het plan te laten werken. Ten eerste moet er 

een zeer, zeer groot draagvlak zijn onder de ondernemers van heel Laarbeek. Ten tweede moet 

een zeer groot percentage van het ingelegde geld, ten goede komen aan alle ondernemers. Als 

dit lukt, hebben wij de overtuiging dat het Ondernemersfonds een groot succes wordt.  

Bij een goed ondernemersklimaat hoort ook een goede bereikbaarheid van Laarbeek. Niet 

alleen is de Beekse brug een groot probleem – wat door iedereen wordt erkent -  en dat moet 

echt opgelost worden. Ook zou de N279, het stuk tussen Asten en Veghel 2x2 baans moeten 

worden met ongelijkvloerse kruisingen. Wat ons betreft mag het college stevig opkomen voor 

de belangen van de Laarbeekse economie en dus ook de Laarbeekse bereikbaarheid.  Waarom 

zouden we hierin niet met Gemert-Bakel samen optrekken? 

Zoals de heer Engelvaart al zei is het eerste waar mogelijke kopers van kavels op de Bemmer 

over beginnen, de verbreding van de N279.  De bereikbaarheid van Laarbeek, van Bemmer is 

essentieel voor een ondernemer. 



 

Dan de financiën.  

Het is niet meer vol te houden om te beweren dat het er financieel goed voor staat met 

Laarbeek. Dat blijkt zeker na de meicirculaire. De afgelopen tijd zijn er veel korte termijn 

oplossingen doorgevoerd om de begroting sluitend te krijgen. Een paar voorbeelden:   

 

- De Algemene reserve wordt niet meer aangevuld met rente. Dit levert op de korte termijn op, 

maar laat de reserves op de lange minder waard worden. 

- En er wordt geen prijsindexering toegepast op de uitgavenbudgetten in het dienstjaar 2017, 

wat ongeveer 65 duizend euro aan ruimte creëert.  

- Dit jaar is de OZB verhoogt met 13%. Dit heeft 170 duizend euro opgeleverd. 

- diverse leges zijn met 12 respectievelijk 15% verhoogd.  

- In deze kadernota staat aanvullend een verhoging van 3%  OZB voor 2020. Dit levert 124 

duizend euro op. 

 

En dan nog, nadat zoveel lucht uit de begroting is gehaald, geven we de komende 3 jaar nog 2 

miljoen euro meer uit dan dat er binnenkomt. In 2020 houden we pas iets over, zo is de 

verwachting. Maar dat is slechts 52 duizend euro.  

Onze conclusie is dan ook dat we te hoge structurele uitgaven hebben, in relatie tot de 

structurele inkomsten. 

Daar kun je twee dingen aan doen. Je kunt de lasten nog meer verhogen, of naar de uitgaven 

kijken. Wij kiezen als PNL duidelijk voor de tweede optie. Wij willen niet onze begroting sluitend 

maken met opnieuw een lastenverhoging voor de inwoners. Ook niet in 2020. Daarom dienen 

wij een motie in die het college verzoekt om met bouwstenen te komen zodat met raad en 

college keuzes gemaakt kunnen worden voor evenwichtige bezuinigingen, ombuigingen, 

veranderingen van uitgaven etc. Ook dient uitdrukkelijk het woonlastenbeleid aandacht te 

krijgen in dit overleg. Wij zullen daarbij inzetten op het terugdraaien van de OZB-verhoging van 

vorig jaar, omdat wij het principieel onjuist vonden en vinden om de begroting sluitend te 

maken met een lastenverhoging. Mocht de motie niet gesteund worden, dan komen wij tijdens 

de begroting met een eigen voorstel.  

 

Voorzitter, wij hebben het idee dat de Laarbeekse trein te langzaam is gaan rijden. De agenda’s 

zijn vaak leeg, raadsvergaderingen worden geannuleerd en de B&W-besluitenlijsten zijn kort. Er 

gebeurt weinig, maar het treinkaartje wordt wel duurder. Wij willen dat de trein weer gaat 

rijden. Wat ons betreft mag de burgemeester de wandelschoenen laten staan. Wij willen weer in 

sneltreinvaart vooruit.  

 

Voorzitter, maar daar wil PNL niet mee afronden. We willen afsluiten met iets positievers. Wij 

hebben als politici soms de neiging om de nadruk te leggen op de verschillen tussen de partijen, 



maar er zijn ook een heleboel overeenkomsten. Kijk naar de grote consensus die er in onze raad 

altijd is geweest ten aanzien van de opvang van vluchtelingen. Dat mag ook wel eens gezegd 

worden. Veel gemeenten laten zien dat dat zeker geen vanzelfsprekendheid is.  

En nu noem ik de vluchtelingenopvang maar ook op heel veel andere terreinen is er grote 

consensus in deze raad. Misschien wel meer dan we soms doen laten blijken. Maar vaak zijn de 

rollen tussen de oppositie en coalitie nog scherp verdeeld. En het lijkt ons een goede uitdaging 

voor het komende jaar om over onze schaduw heen te stappen. En wellicht kunnen we die 

klassieke rol van oppositie/coalitie wat vaker loslaten. Dan kijk ik naar de coalitiepartijen; maar 

wij kijken ook zelf in de spiegel.  Want duurzaam samenwerken komt van twee kanten.  

 

Fractie PNL 

 

 


